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24 СЕРПНЯ — ДЕНЬ НЕЗАЛЕЖНОСТІ УКРАЇНИ. ЗІ СВЯТОМ, ДОРОГІ СПІЛЧАНИ!

17 років тому, 24 серпня 1991 року, здійснилася віковічна мрія україн-
ського народу — було здобуто незалежність своєї держави.

За цей невеликий в історичному вимірі період наша країна впевнено
торує нелегкий шлях демократичних та економічних перетворень, змагає
стати сучасною європейською державою.

Вагомий внесок у розбудову України зроблено і робиться працівниками
ядерно-промислового енергокомплексу, суміжних сфер діяльності, трудів-

никами підприємств та організацій, які входять до складу Атомпрофспілки.
Вашими працьовитими руками, інтелектуальними здібностями, відпові-

дальністю і відданістю своїй професії твориться народне добро, зміцню-
ється енергетична безпека держави.

Працівники галузі свідомі того, що великою мірою від їхніх зусиль і вмін-
ня залежить втілення Енергостратегії України на період до 2030 року в ім’я
могутності країни і благополуччя її громадян.

МОЯ КРАЇНА — УКРАЇНА!МОЯ КРАЇНА — УКРАЇНА!

Переможцям у змаганнях
з фехтування шаблею

на Олімпійських іграх 2008 року
Галині Пундик, Ользі Харлан,

Олені Хомровій та Ользі Жовнір

Дорогі дівчата!

Від імені Президії ЦК Атомпроф-
спілки і себе особисто сердечно вітаю
вас зі здобуттям для нашої держави
першої золотої нагороди на літній
Олімпіаді в Пекіні.

Ви разом зі своїми тренерами
доклали багато зусиль та майстерності,
виявили незламну волю до цієї нелегкої
перемоги, зробили вагомий внесок у
зміцнення авторитету України на міжна-
родній арені.

Щира подяка профспілковим органі-
заторам, фахівцям та господарникам,
усім, хто наполегливо сприяє масовому
залученню працівників до занять фізич-
ною культурою, примноженню спортив-
ної слави галузі та рідної Батьківщини.

Атомпрофспілка і надалі активно
дбатиме про розвиток фізичної культу-
ри і спорту та центрального фізкультур-
но-спортивного клубу Профспілки
«Атом України», про організацію здоро-
вого дозвілля спілчан, фізичний гарт
вихованців дитячо-юнацьких спортив-
них шкіл.

Бажаю вам міцного здоров’я, нових
досягнень у спорті, успіхів у праці і в
житті!

З повагою

Валерій МАТОВ,
Голова Професійної спілки
працівників атомної енергетики
та промисловості України

В ІМ’Я СЛАВИ ДЕРЖАВИ
І ДЛЯ ЗДОРОВ’Я ЛЮДЕЙ

На знімку: команда українських шаблісток — олімпійських чемпіонів з фехтування (зліва-праворуч): Олена ХОМРОВА, Галина ПУНДИК, Ольга ХАРЛАН

та Ольга ЖОВНІР (Матеріали за темою читайте на 3—4-й  стор.)

Цьогорічний ремонт енер-
гоблока №3 для нас, ремонт-
ників, запам’ятається тим, що
не підкинув жодних несподі-
ваних «сюрпризів» і проходив,
як ми й планували, згідно з
графіком.

У ході його проведення
чи не найбільший обсяг робіт
було виконано дільницею з
ремонту арматури, де на-
чальником Віктор Лопатін.
Відзначилися дільниці з ре-
монту посудин та трубопро-
водів, яку очолюють Леонід
Чугай і старший майстер
Андрій Денисов, а також
слюсарі під орудою Юрія Ва-
сильєва та Івана Ковалика.

Ремонтникам іноді дово-
дилося працювати «з коліс»
через запізне надходження
запчастин і матеріалів, які
потрібно постачати щонай-
менше за тиждень-два до
початку ремонту. Але попри
це досвідчені робітники з
поставленими завданнями
впоралися вчасно. Слід
зазначити, що проблем із
забезпеченням необхідни-
ми інструментами та спецо-
дягом не було.

Персонально ж хочу
назвати таких умільців, як

слюсарі Михайло Рябов,
Іван Гапонов, Анатолій
Савонік, Анатолій Сергій-
чук, Василь Хомич, Вік-
тор Дубенський, майс-

тер  Григорій Саковець та
інші.

Упевнений, що весь наш
колектив забезпечуватиме
якісний ремонт, що гаранту-

ватиме безаварійну роботу
атомної станції, світло і
тепло людям.

Леонід САХНЮК,
заступник начальника

ЦРТМУ енергоремонтного
підрозділу Рівненської АЕС

ПРОФЕСІОНАЛЬНА РОБОТА СПІЛЧАН

На знімку: працівники дільниці цеху ремонту тепломеханічних установок разом з начальником дільниці

Віктором ЛОПАТІНИМ, старшим майстром Петром БЕНЗОЮ та майстром Сергієм ЧМУНЕВИЧЕМ перед

початком проведення ремонту енергоблока №3 ВП РАЕС.

Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

У трудових колективах підприємств, організа-
цій та установ, які перебувають у сфері впливу
Професійної спілки працівників атомної енергети-
ки та промисловості України, триває робота зі
збирання добровільної благодійної допомоги
постраждалим внаслідок небувалої повені в захід-
них районах держави. На відповідне звернення
керівництва ДП НАЕК «Енергоатом» та Профспілки
долучаються дедалі більше працівників галузі та
членів профспілкових організацій.

— Багато людей, які повертаються з відпусток, приєд-
нуються до лав добродійників і підкріплюють заявами своє
рішення про перерахунок частини коштів зі своєї зарпла-
ти до благодійного фонду, — підкреслює у розмові з
кореспондентом газети заступник голови профкому ВП
«Запорізька АЕС» Тетяна Арнаутова. — Загалом на 14
серпня 2008 року запорізькі атомники переказали добро-
вільних пожертвувань на суму 1 001 222 грн. Зокрема,
500 611 грн. для постраждалих в Івано-Франківській
області на спецрахунок облдержадміністрації та 297 730
грн. — на окремий рахунок держадміністрації Сторо-
жинецького району Чернівецької обл., а також 202 881
грн. — на благодійний рахунок Запорізької обласної орга-
нізації Товариства Червоного Хреста і Червоного
Півмісяця України для оплати перебування дітей з вище
зазначеного району в оздоровчих закладах. Адміністрація
і профком ЗАЕС, наголосила Тетяна Анатоліївна, проконт-
ролюють використання цих коштів за призначенням.

(Закінчення на 2-й стор.)

АТОМПРОФСПІЛКА:
ЗА ЗАКОНАМИ ДОБРОТИ І МИЛОСЕРДЯ

Збирання допомоги
постраждалим триває
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АТОМНА ПРОМИСЛОВІСТЬ — НЕВІДДІЛЬНА СКЛАДОВА
ЯДЕРНО-ЕНЕРГЕТИЧНОГО КОМПЛЕКСУ УКРАЇНИ

РОБОТА ВІТЧИЗНЯ-
НИХ АТОМНИХ ЕЛЕКТ-
РОСТАНЦІЙ неможлива
без ядерного палива,
основу якого складає
уран. Його видобутком
та переробкою в Україні
займається створене ще
в 1951 році державне
підприємство «Східний
гірничо-збагачувальний
комбінат» (ДП «СхідГЗК»),
яке входить до десятки
найбільших компаній сві-
ту, що мають таке вироб-
ництво.

Підрозділи комбінату
географічно розміщені в
трьох областях, тоді як
центральний офіс знахо-
диться в м. Жовті Води
Дніпропетровської облас-
ті. До його складу входить
близько тридцяти підроз-
ділів, зокрема: Інгульська
та Смолінська шахти, гід-
рометалургійний завод (у
складі якого сірчанокис-
лотний цех), ремонтно-
механічний завод, науко-
во-виробничий комплекс
«Автоматика і машинобу-
дування», центральна ла-
бораторія контрольно-ви-
мірювальних приладів і
автоматики, центральна
науково-дослідна лабо-
раторія, ремонтно-буді-
вельне управління, авто-
транспортні господарства,
залізничний цех та інші.

Основною продукцією
комбінату є концентрат
природного урану. Крім
цього, тут виробляють сір-
чану кислоту та різне об-
ладнання, що здебільшого
безпосередньо пов’язане з
гірничо-шахтним вироб-
ництвом.

Сьогодні про роботу
цього досить унікального
підприємства розповідає
його генеральний дирек-
тор Олександр Сорокін,
котрий обійняв таку відпо-
відальну посаду лише з
середини літа нинішнього
року. Принагідно варто
зазначити, що свого часу
він закінчив Дніпропет-
ровський економічний інс-
титут за спеціальністю:
«Економіка та організація
металургійної промисло-
вості». На цьому підприєм-
стві працює понад два
десятиліття. Починав зви-
чайним інженером-еконо-
містом. Останні роки був
заступником генерального
директора.

— Олександре Ген-
надійовичу, то в чому
все-таки полягає уні-
кальність цього комбі-
нату?

— Насамперед у тому,
що уран — стратегічний
продукт. Адже він забез-
печує паливом АЕС, які
виробляють найдешевшу
в Україні електроенергію,
частка якої становить по-
ловину від усієї виробленої
в державі електроенергії.
Тому для нашої країни уран
займає провідну позицію
серед теплоносіїв, які мо-
жуть служити альтернати-
вою природному газу та
вугіллю. При цьому не-
обхідно врахувати ще й
досить важливий екологіч-
ний чинник. Бо якщо з ура-
ном порівняти, наприклад,
вугілля, то уран набагато
ефективніший і екологічно
безпечніший. Тоді як лише

дві наші уранові шахти за
своїм енергетичним екві-
валентом рівноцінні шіст-
десяти вугільним. Загалом
у ціновому еквіваленті ДП
«СхідГЗК» щорічно вироб-
ляє продукції майже на 1
млрд. грн. Такий трудовий
внесок підприємства, яке
налічує трохи більш як 7,5
тисячі працюючих. Але ми
аж ніяк не збираємося
зупинятися на цих показ-
никах. Тому зараз досить
активно працюємо над
тим, щоб комбінат став ще
ефективнішою урановою
видобувною та перероб-
ною компанією і значно
наростив обсяги вироб-
ництва уранового концент-
рату. Бо від цього не в
останню чергу залежить
економічна могутність всієї
нашої держави.

Водночас ми також ак-
тивно працюємо над опти-
мізацією кількості робочого
персоналу. Для цього ви-
водимо за його межі всі
допоміжні служби, які без-
посередньо не пов’язані
з виробництвом основної
продукції. До речі, щоб не
виникало різних виробни-
чих ексцесів, ми це робимо
в тісному зв’язку з нашою
профспілкою та місцевими
держадміністраціями. Са-
ме в такий спосіб ми
прагнемо зробити своє
підприємство конкурен-
тоспроможним серед спо-
ріднених європейських під-
приємств. Особливо це
стало на часі після значно-
го зниження цін на уранову
продукцію. Бо тільки високі
економічні показники мо-
жуть забезпечити в по-
дальшому нам нормальне
життя.

— За рахунок чого
збираєтеся нарощува-
ти обсяги свого вироб-
ництва?

— Поряд із діючими
шахтами ми плануємо вже
найближчим часом освоїти
нові родовища природно-
го урану, створивши при
цьому додаткові виробничі
потужності, що повністю
відповідає Енергетичній
стратегії України та галузе-
вій програмі «Уран України
до 2010 року».

— І що, у вас при
цьому не виникає жод-
них проблем?

— Виникають. І перша
з цих проблем пов’язана
з нестачею інвестиційних
коштів для стабільного
розвитку уранового вироб-
ництва. Між іншим, допус-
кається, що джерела фі-
нансування можуть бути
різними. Досі таке фінансу-

вання переважно здійсню-
валося за рахунок центра-
лізованих джерел. Це були
фонди РПЦ Мінпалив-
енерго, тобто бюджетні
кошти. Але на сьогодні
фінансування за рахунок
бюджету значно скороти-
лося, а тому коштів для
розвитку нашого вироб-
ництва катастрофічно бра-
кує. Якщо потреба в них
становить близько 600—
700 млн. грн. на рік, то цьо-
горіч з державного бюдже-
ту нам дісталося лише 31
млн. грн. Щоправда, торік
ми частково ще й самостій-
но заробили для цього чи-
малу суму коштів. А стало-
ся це тільки завдяки тому,
що ще раніше неабияк
зросла ціна видобутого
урану на урановому ринку.
Проте такою високою вона

протрималася недовго. І
хоча сьогодні, перекона-
ний, ДП «СхідГЗК» може
самостійно забезпечити
рентабельну роботу під-
приємства, проте залу-
чати додаткові кошти на
його розвиток все одно
необхідно.

— У який спосіб зби-
раєтеся це робити?

— Існує дві концепції
такого фінансування на-
шого підприємства: або
використовувати кошти
централізованого бюдже-
ту, або кредити Світового
банку під гарантії уряду.
Перший варіант уже про-
роблявся і він розгляда-
ється урядом як основний.
Більше того, нас би задо-
вольнило вирішення цього
питання саме таким чи-
ном. Але зважаючи на те,
що кошти в бюджеті
досить обмежені й украй
недостатні для розвитку
уранового виробництва,
то ми вважаємо — і це
розглядалося на рівні
Мінпаливенерго, — що
можливе також залучення
коштів імовірних інвесто-
рів, у тому числі й зарубіж-
них. Тому ці два варіанти
проробляються й вирішу-
ються паралельно. Проте,
який із них стане пріори-
тетним, покаже час.

— А чим ви можете в
такому разі привабити
зарубіжних інвесторів?
Чи даєте гарантії, що
виробництво ураново-
го концентрату буде
прибутковим й вони
зможуть досить швид-
ко з чималим «нава-
ром» повернути вкла-
дені кошти?

— Безумовно, без чіт-
кого розрахунку та гаран-
тії того, що вкладені

кошти порівняно швидко
будуть повернуті, ніхто
вкладати їх у розвиток
нашого виробництва не
буде. Тому ми згідно з
існуючими ТЕУ прове-
ли відповідні фінансово-
економічні розрахунки й
навіть встигли з ними
ознайомити потенційних
інвесторів. Тож можу смі-
ливо стверджувати, що
на сьогодні вже є зару-
біжні інвестори, які готові
вкладати свої кошти в

розвиток нашого урано-
вого виробництва.

— З яких країн, якщо
це не секрет?

— Досить енергійно
пропонують свої кошти
представники Росії, точ-
ніше, російські компанії.
Щойно, за кілька годин
до нашої розмови, в м.
Дніпродзержинську про-
ходило засідання робо-
чої групи, що працює в
межах створеної на уря-
довому рівні українсько-
російської комісії, яка
розглядала питання спіль-
ного освоєння уранових
родовищ України. Це
один із найбільш реаль-
них інвесторів. Окрім
цього, значну зацікавле-
ність цим інвестиційним
проектом виявляють ка-
надські компанії.

— Кому надаєте
перевагу: тому, хто
вкладе більше коштів,
чи в кого кращі техно-
логії?

— Безумовно, нам не-
обхідні найдосконаліші
технології. Але нас би біль-
ше влаштував варіант,
якби великі за розміром
інвестиції були поєднані з
передовими виробничими
технологіями. Бо в діючих
шахт досить обмежений
ресурс. Наприклад, у Смо-
лінської всього до 10 років.
А в Інгульської він ще мен-
ший. Тим паче що нам
необхідно забезпечити на-
лежний видобуток урано-
вої руди. Адже ми вироб-
ляємо, нагадаю, лише 30
відсотків уранового кон-
центрату від загальних
потреб українських АЕС.
Отож треба набагато
активніше залучати у
виробництво нові родови-
ща уранової руди. І коли
розглядатиметься тема ін-
вестицій та створення
спільного підприємства з
укладенням відповідної
угоди про спільну діяль-
ність, то все це базувати-
меться на відповідному
проекті. Буде проведено
також аудит цього питан-
ня. В кінцевому підсумку
воно вирішуватиметься на
рівні Мінпаливенерго, а
потім буде закріплено від-
повідними урядовими рі-
шеннями. Отже, відповідні
гарантії щодо захисту іно-
земних інвестицій обов’яз-
ково будуть надані.

Олексій МИКИТЕНКО
Фото автора

(Закінчення буде)

Генеральний директор ДП «СхідГЗК»
Олександр СОРОКІН:
«ПІДПРИЄМСТВО ДЕДАЛІ
НАРОЩУВАТИМЕ ВИРОБНИЦТВО»

Смолінська уранова шахта (зліва-праворуч): газоелектрозварю-

вальник Сергій ЮЗВА, машиніст піднімальної установки В’ячеслав

КУРИЛО та інструктор виробничого навчання Олександр БЕРДНИК

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

— Сьогодні ми накопичуємо суму коштів, — додає
профкерівник, — що надходить від персоналу станції,
включаючи грошові внески працівників апарату профко-
му та додаткові фінанси, що виділить профком, з метою
придбання спортивного одягу та взуття для 80 дітей із
зони лиха, які нині оздоровлюються у станційному табо-
рі «Юність». Перед їхнім від’їздом ми вручимо хлопчикам
і дівчаткам цю форму від імені ДП НАЕК «Енергоатом»,
адміністрації та профкому ЗАЕС.

Цільову фінансову допомогу у сумі 370 000 грн. уже
адресували постраждалим під час водопілля у м. Яремче
Івано-Франківської обл. працівники Южно-Українського
енергокомплексу. Найбільшу організованість тут виявив
трудовий колектив енергоремонтного підрозділу
ЮУАЕС, зазначає голова профкому атомної Володимир
Лещотний. А загалом акція милосердя на станції не
переривається, уже половина працівників «Южки» зро-
били свої доброчинні відрахування одноденної зарпла-
ти. Нині багато людей відпочивають, певен, що й вони
відгукнуться на людське горе, констатує профлідер.

Хто як не чорнобильці знають ціну людському співчут-
тю і доброті у годину лиха?! Працівники Чорнобильської
АЕС чутливо перейнялися відозвою адміністрації та про-
фкому державного спеціалізованого підприємства про
посильну фінансову допомогу, зокрема, мешканцям
Косівського району Івано-Франківської обл., на яких зне-
нацька звалилося горе. У третій декаді серпня зібрані тут
кошти, а в цьому чаесівці виявляють нині неабияку актив-
ність, підкреслили у профкомі та відділі соціального роз-
витку станції, будуть надіслані за цією адресою і на конк-
ретний рахунок. Цим краянам мають направити свої
пожертвування і жителі м. Славутич, більшість із яких є
учасниками ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС.

Благодійною, і вже вкотре випробуваною, практикою
вирішили скористатися члени Чорнобильської об’єднаної
організації профспілки, зазначає її голова Микола Тетерін.
Вахтовики-спілчани зони відчуження самотужки доставлять
своїм колегам із національних природних парків, які потерпі-
ли від водної стихії, фінансову допомогу — свій одноденний
заробіток. Як це було зроблено восени минулого року, коли
під час вибуху побутового газу в одному із будинків
Дніпропетровська постраждали мешканці — члени
Атомпрофспілки. 

…До біди не можна звикнути, вона завжди приходить
несподівано і тягне за собою другу. І споконвічно люди
за Божими заповідями і законами братства допомагали
одне одному у горі й нужді. Кажуть, кидай хліб по воді, а
він тобі повернеться буханцями, бо «хто дає доброхітно,
того любить Бог» (2. Кор. 9.7).

АТОМПРОФСПІЛКА:
ЗА ЗАКОНАМИ ДОБРОТИ І МИЛОСЕРДЯ

Збирання допомоги
постраждалим триває

ДО ДНЯ НЕЗАЛЕЖНОСТІ УКРАЇНИ: НОВИНИ АЕС

У місті-супутнику ХАЕС поєднаються
рекорд і доброчинність

24 серпня 2008 року в Нетішині на майдані біля міської
ради триватиме викладання розмінними монетами най-
більшого в Україні Державного Герба — Тризуба довжи-
ною 8 метрів. Це символізує восьмирічне існування нашої
держави у третьому тисячолітті. В акції можуть взяти
участь усі бажаючі. Вона триватиме під девізом — «Наші
сантиметри благодійності на Гербі України». Зібрані
монети будуть пораховані за технічної підтримки нетішин-
ського відділення Укрексімбанку. Всі кошти, які зберуть
під час акції, надійдуть на розрахунковий рахунок юного
жителя Нетішина, який потребує термінового лікування.

Такої акції в нашій державі ще не проводилося. Вона
претендує на занесення до Книги рекордів України.
Саме з цією метою Нетішин на День Незалежності відві-
дає її офіційний представник, заслужений діяч культури
України Віталій Іваницький.

Автором проекту і організатором акції є кореспон-
дент газети «Перспектива» Хмельницької АЕС
Олександр Шустерук — житель Острога.

Працівники Хмельницької АЕС —
серед кращих людей області!

За добросовісну працю портрет начальника дільниці
з ремонту і технічного обслуговування трубопроводів та
арматури турбінного цеху енергоремонтного підрозділу
ХАЕС Веремійчука Олександра Миколайовича занесено
на обласну Дошку пошани «Кращі люди Хмельниччини».

Свою трудову діяльність на Хмельницькій атомній елект-
ричній станції він розпочав у 1993 році. За високі досягнен-
ня в праці та з нагоди пуску енергоблока № 2 у 2004 році
Олександр Миколайович був нагороджений відзнакою «За
вагомий внесок у розвиток атомної енергетики України».

Для довідки: ВП «Хмельницька АЕС» — найпотужніше
підприємство Хмельниччини, яке забезпечує щороку 55
відсотків усіх надходжень до обласного бюджету. Повна
проектна потужність Хмельницької АЕС сягає 4000 МВт.

22 грудня 1987 року введено в дію енергоблок №1
ВВЕР-1000 встановленою номінальною потужністю 1000
МВт. 8 серпня 2004 року до об’єднаної енергосистеми Ук-
раїни підключено енергоблок №2 з реактором ВВЕР-1000.

Атомне «серце» Миколаївщини —
в загальнодержавній експозиції

20 серпня у Національному комплексі «Експоцентр
України» стартувала загальнодержавна виставкова акція
«Барвиста Україна-2008», що демонструє досягнення
регіонів у різних галузях економіки.

В експозиції Миколаївської області подано і Южно-
Українську АЕС — одне з найбільших енергопідприємств
півдня, що виробляє кожен 10-й кіловат електроенергії у
країні. За даними податківців, атомна станція — серед
лідерів обласних підприємств зі сплати податку.

До уваги учасників і гостей виставки — діючий макет
Южно-Українського енергокомплексу, що включає
атомну, гідро- і гідроакумулюючу станції, демонструє їх
сьогодення і перспективу розвитку.
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…ТРИ ГОДА НАЗАД
тренеру из Нетешина
В.В. Штурбабину поручили
возглавить молодежную
сборную команду Украины
по фехтованию на саблях.

После Олимпийских игр
2004 года, в Афинах, на
международные соревно-
вания саблисток стали при-
езжать девчушки с косичка-
ми, на которых болтались
костюмы и маски. Видно,
таких размеров фехтоваль-
ная индустрия еще не про-
изводила.

Было им по 14—16 лет,
но они по-взрослому ста-
рались выполнять слож-
ные сабельные приемы,
все указания своего
наставника, покоряли зри-
телей своей непосред-
ственностью и азартом.
Постепенно оперевшись,
начали вмешиваться в
распределение призовых
мест на чемпионатах мира
и Европы.

За короткий промежуток
времени Валерию Викторо-
вичу удалось сделать мно-
гое. Молодая команда выи-
грала юниорский чемпионат
мира, затем завоевала
серебряные медали взрос-
лых на чемпионатах мира и
Европы, и снова повторила
свой успех на Евро-2008.
Зачастую до главной побе-
ды во многих турнирах не
хватало одного — един-
ственного удара.

Сверкнувшую, словно
молния, команду юных
украинских саблисток в
лице О. Харлан, Е. Хом-
ровой, Г. Пундик и О.
Жовнир в спортивном
мире за их юный возраст
часто называют не иначе,
как «детский сад Валерия
Штурбабина»

Они все абсолютно
разные. Оля Харлан, из
Николаева, самая целеу-
стремленная из четверки
девочек. Когда она при-
шла в спорт, это был не
ребенок, а маленький не

прирученный волчок, ко-
торый рвался в бой каж-
дую секунду. Ей всегда
хочется быть первой, всег-
да и во всем.

Самая старшая в коман-
де 21-летняя Лена Хом-
ровая, в команде ее нежно
называют «старушкой». Она
пришла в команду первой, и
обладает прекрасными ка-
чествами лидера.

Но никогда не выпячи-
вает свое желание побе-
дить и всегда владеет
своими эмоциями.

Галя Пундик, из Не-
тешина, воспитанница ком-
плексной детско-юноше-
ской спортивной школы
профкома Хмельницкой
АЭС — маленькая, своеоб-
разная, забавная девчуш-
ка. Очень мнительная и
на помосте непредсказуе-
ма: обладает потрясающей
способностью переломить
любую самую ответствен-
ную спортивную встречу —
неоднократно выходила и
спасала тяжелейшие матчи.

И это при том, что рост
Гали всего 163 сантимет-
ра — «метр с кепкой», а у
противника, порой, за 180,
сражаться очень и очень
тяжело.

Также воспитанница не-
тешинской детской спор-
тивной школы Оля Жовнир
пришла в основную команду
всего за полгода до Олим-
пиады, наделав «шороха» на
мировых и юниорских тур-
нирах.

…Шестой день летних
пекинских игр ознаменовал-
ся самой громкой сенсаци-
ей — женская команда
Украины по фехтованию на
саблях выиграла Олимпийс-
кое золото. Эта золотая
медаль стала первой в ко-
пилке украинской сборной.

Обладателями золотых
медалей стали — Ольга
Харлан и Елена Хомро-
вая из Николаева, Галина
Пундик и Ольга Жовнир из
Нетешина.

Трудно сразу понять,
что сделали в тот вечер
наши девушки. Пафосные
слова, «совершили спор-
тивный подвиг» ничего не
говорят.

Разнести в «пух и прах»
сборные России и США, в
составе которых фехтова-
ли звезды мирового спор-
та, чемпионки мира и
Олимпийских игр, а в

финале вырвать победу у
хозяев Олимпиады!

Вы видели, как высту-
пают на родине китайцы.
Они побеждают и радуют-
ся, как дети. Они просто не
умеют проигрывать.

И вот нашлись люди,
которые поставили «на
колени» огромную нацию.

Но об этом по-поряд-
ку…

Ранним утром 14 августа
на арену пекинского Двор-
ца фехтования вышли во-
семь сильнейших сабель-
ных команд мира. Миро-
вой рейтинг-лист определил
пары четвертьфиналистов:
США—ЮАР, Китай—Поль-

ша, Канада—Франция, Рос-
сия—Украина. Условия тур-
нира жестоки: поражение —
и команда выбывает из
борьбы за золотые медали.

Старший тренер коман-
ды Валерий Штурбабин
заявляет на первую встречу
такой состав — Ольга
Харлан, Елена Хомровая,
Галина Пундик.

Девчата не совсем
удачно выступили в пер-
вый день Олимпиады в
личном турнире и теперь
горели желанием испра-
вить положение.

Встреча с россиянками
начинается под диктовку
украинок. Самая юная в ко-
манде, семнадцатилетняя
Оля Харлан уверенно по-
беждает россиянку Дяченко
— 5:2. Выигрывает свой
матч и самая опытная в ко-
манде Лена Хомровая — 5:3.

Наиболее сильный со-
перник у наших девочек в
первом туре был у Гали
Пундик — чемпионка Ев-
ропы София Великая, ее
обидчица в личном олим-

пийском турнире, у кото-
рой она еще ни разу не
выигрывала.

Встреча прошла в рав-
ной борьбе и была зафик-
сирована ничья — 5:5.

После первого круга
украинки впереди —
15:10. И после этого уже
до конца поединка даже
близко не подпускают к
себе грозных соперниц.

Зал стоя приветствует
победу украинской сбор-
ной — 45:39.

После боя разгорячен-
ная капитан россиянок С.
Великая произнесла проро-
ческие слова: «Украинские
саблистки по своему харак-

теру прирожденные чем-
пионки. В любом бою они
стремятся только побеж-
дать, но при этом сохра-
няют не по годам стальное
хладнокровие. Я желаю им
победы».

Вместе с нашими де-
вушками в полуфинал выхо-
дят американки, францу-
женки и китаянки.

Наш очередной сопер-
ник — сборная США —
лидер мирового женского
фехтования на саблях.
Представьте силу этой
команды. Против наших
девчат на помост вышли
двухкратная олимпийская
чемпионка Мариэль За-
гунис, серебряный призер
Сада Джакобсон и бронзо-
вый призер Бекки Вард.

Думаете, это испугало
наших девочек. Украинки
показали, как надо фехто-
вать на Олимпийских
играх — бороться до
последнего, не оглядыва-
ясь на авторитеты.

Сыграло свою роль и
то, что на девочек никто не

давил, не говорил, что они
могут, должны, обязаны.

Первый бой наши
проигрывают. Но затем О.
Харлан побеждает М.
Загунис, а Г. Пундик — Б.
Вард, и наши уже впереди
— 15:14.

Во втором круге аме-
риканки снова выходят
вперед — 25:24, но неуде-
ржимая в этот день О.
Харлан снова выводит
украинскую сборную впе-
ред — 30:27.

Наши опытные сопер-
ницы в панике и третий круг
проигрывают вчистую, а с
ним и весь матч.

Ошеломляющая победа
— 45:39. Впереди финал…

Финальный поединок с
хозяйками Олимпийских
игр проходил очень дра-
матично.

Большинство специа-
листов предрекали победу
китаянкам. После провала
в личном турнире, они
стремились реабилитиро-
ваться перед своими зем-
ляками. Прибавьте сюда
неистовую поддержку
фанатичных болельщиков
и либеральность судей.
Судя по реакции и улыбкам
членов китайской сборной,
они считали, что золото у
них уже в кармане.

Старший тренер нашей
команды Валерий Штур-
бабин делает замену.
Вместо уставшей Гали
Пундик на помост выходит
юная Оля Жовнир. Она всего
несколько месяцев фехтует
в основной команде страны
и тут сразу такое испытание.

Эта замена удивила не
только китайских тренеров,
но и украинских журнали-
стов. И тренер не ошибся
— шесть ударов Оли стали
хорошим дополнением в
командную копилку.

Украинки начали встре-
чу не очень удачно. Отрыв
от китаянок к средине
встречи дошел до десяти
очков. Но наши девушки не
опускают сабли. Когда
отставание стало угрожаю-
щим, поняли, что терять в
принципе нечего. Рассла-
бились и начали показывать
фехтование, которому их
учил наставник.

Даже в условиях, мягко
говоря, не самого объек-
тивного судейства, где все
спорные моменты тракто-
вались в пользу китаянок,

украинки продолжали идти
к победе.

Настоящим героем и
главным творцом победы
в финальном поединке
стала Оля Харлан, которая
в тот вечер показывала
просто чудеса.

Самыми драматичными
стали последние секунды
встречи. Перед последним
микро-матчем украинки
проигрывали четыре удара.
Неимоверными усилиями
О. Харлан сравнивает счет
— 44:44. Теперь все должен
решить последний удар.
Это хорошо понимают
соперницы и идут в послед-
нюю обоюдную атаку.

Арбитры совещаются
несколько минут, и просто
никому не засчитывают
очко.

Зато в следующей
атаке вопросов у них не
возникло — удар Ольги
точен. Победа.

О. Харлан, Е. Хомровая,
Г. Пундик и О. Жовнир —
чемпионы Олимпийских
игр по фехтованию.

… И полились слезы.
Валерий Штурбабин и

президент Национального
Олимпийского комитета
Украины Сергей Бубка
тоже изо всех сил пы-
таются сдерживать слезы
радости, а вот эмоции —
удалось с трудом.

— Естественно, все
безусловно рады, — говорит
разгоряченный Валерий
Штурбабин. —  Очень благо-
дарен девочкам. Они сдела-
ли просто невозможное. У
нашей команды — хорошее
будущее.

Хладнокровию и вы-
держке этого человека во
время финального пое-
динка можно было просто
позавидовать. Это и стало
залогом победы нашей
команды.

…Торжественное на-
граждение олимпийских
чемпионов, подъем флага.
Снова слезы радости.

Девчонки долго ищут
Валерия Викторовича —
фото на память. А он
забившись в уголочек зала
наблюдает за всем проис-
ходящим.

Победители выходят
на балкон Дворца фехто-
вания. И через секунду
разразился настоящий
ливень. Китай оплакивал
своих фехтовальщиков.

НАШИ САБЛИСТКИ — ГЕРОИ ИГР В ПЕКИНЕ

СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ ТВОРЧЕ ОБЛИЧЧЯ АТОМНИХ ЕНЕРГЕТИКІВ

На виконання постанови конферен-
ції трудового колективу ДП НАЕК
«Енергоатом» від 24.04.08 №2 та відпо-
відно до пп. 2.7, 2.8 «Положення про
умови виплати щомісячної доплати до
державної пенсії і одноразової грошової
виплати працівникам, звільненим з ДП
НАЕК «Енергоатом» та його профспілко-
вих органів у зв’язку з виходом на пен-
сію за віком, на пільгових умовах та по
інвалідності» (ПЛ-К.0.07.149-05), пред-
ставник власника та профспілковий
комітет ДП НАЕК «Енергоатом»

ВИРІШИЛИ:
1. Відновити з 1.07.2008 р. фінансу-

вання та виплату щомісячної доплати до
державної пенсії непрацюючим пенсіо-
нерам Компанії, державна пенсія яких
становить менше 1200 (одна тисяча
двісті) гривень, незалежно від дати при-
значення доплати.

2. Встановити розмір щомісячної
доплати до державної пенсії непра-
цюючим пенсіонерам Компанії з
1.07.2008 р. в сумі 275,00 (двісті сімде-
сят п’ять) гривень.

3. Припинити з 01.07.2008 р. дію
спільного рішення представника та
профспілкового комітету ДП НАЕК
«Енергоатом» від 30.01.2008 р. №840 в
частині фінансування щомісячної
доплати до державної пенсії непра-
цюючим пенсіонерам Компанії, дер-

жавна пенсія яких становить менше
1200 гривень.

4. Керівникам відокремлених підроз-
ділів Компанії забезпечити виконання
цього спільного рішення згідно з нада-
ною до виконавчої дирекції з кадрів,
праці та соціальних питань уточненою
інформацією щодо кількості непрацюю-
чих пенсіонерів Компанії, розмір дер-
жавної пенсії яких складає менше 1200
гривень.

5. Це спільне рішення вступає в силу
з 1.07.2008 р. та є невід’ємною части-
ною Колективного договору ДП НАЕК
«Енергоатом».

Президент ДП НАЕК
«Енергоатом» Ю.О.Недашковський

Голова профспілкового комітету
ДП НАЕК «Енергоатом» О.В.Лич

P.S. Свого часу через брак коштів
доплату працівникам ДП НАЕК «Енерго-
атом», які вийшли на пенсію, було скасо-
вано. Профспілки неодноразово пору-
шували це питання перед керівництвом
Компанії і зрештою 18 липня спільним
рішенням профспілкової організації
НАЕК «Енергоатом» та працедавця
визначено, що з 1 липня пенсіонерам,
які отримують менше 1200 гривень,
буде встановлено щомісячну доплату у
розмірі 275 гривень.

представника власника та профспілкового комітету ДП НАЕК «Енергоатом»
ПРО ВСТАНОВЛЕННЯ РОЗМІРУ ЩОМІСЯЧНОЇ ДОПЛАТИ

ДО ДЕРЖАВНОЇ ПЕНСІЇ НА 2008 РІК

СПІЛЬНЕ РІШЕННЯ №876

Людська душа живе не
тільки роботою. Вона по-
требує ще й змістовного
відпочинку. Тому в новост-
вореному місті-супутнику
Южно-Української АЕС від-
разу подбали про зведення
та належну творчу віддачу
місцевого палацу культури,
який привітно відчинив
двері ще в жовтні 1987 року.

Нині в ПК «Енергетик»,
який є невід’ємною скла-
довою міського комбінату
культурно-спортивних спо-
руд (ККСС), працює 18 твор-
чих колективів. 12 із них
носять високе звання «на-
родних» та «зразково-пока-
зових». А ще шість належать
до аматорських об’єднань
та клубів за інтересами. Це,
зокрема клуби: гумористів

— «Кактус», для людей
похилого віку — «Ріо-Ріта»,
шанувальників пісні, моло-
діжний — «Діаманти ХХІ сто-
ліття», для людей з обмеже-
ними можливостями —
«Доброта» і веселих та кміт-
ливих — «КВК». У 53 творчих
формуваннях задіяно 1250
учасників, з яких понад дві
третини — діти. До послуг
відвідувачів палацу: велика
концертна зала на 625 місць
і мала — 185 місць, лекційна
зала, літературно-музична
вітальня та низка просторих
і по-сучасному обладнаних
класів для проведення сту-
дійних занять і репетицій
творчих колективів. 12 ос-
танніх років колектив ПК
«Енергетик» очолює заслу-
жений працівник культури

України, переможець у Все-
українському конкурсі на
кращого працівника куль-
турно-просвітницької уста-
нови профспілок Аркадій
Печенюк.

На знімках: народний
хор української пісні «Лю-
бисток» та солісти народ-
ного ансамблю бального
танцю «Натхнення» Марія
СВІРІДОВА й Артем ПІСКУН

(Докладніший матеріал про
творчу діяльність колективу
ПК «Енергетик» буде опуб-
ліковано).

Не хлібом єдиним...



Нетішинська комп-
лексна дитячо-юнаць-
ка спортивна школа
профспілкового коміте-
ту Хмельницької АЕС
уже не перший рік у
числі кращих закладів
такого типу не лише в
регіоні, а й в Україні.
Насамперед це заслуга
тренерського колективу
і серйозного ставлення
до розвитку дитячого
спорту з боку керів-
ництва станції, проф-
спілкого комітету ХАЕС,
владних структур міста.

Колективу КДЮСШ, який
очолює Валерій Леонідович
Кравчук, надано можливість
використовувати спортивні
споруди ВП ХАЕС: зокрема,
палац спорту, плавальний
басейн, стадіон. Спортсме-
нів підтримують у прагненні
показати якомога кращі
результати. А вони зі свого
боку гідно представляють
колектив атомників, Нетішин
на змаганнях найвищого
рівня.

У Нетішинській КДЮСШ
діють відділення з боксу,
боротьби самбо, волейбо-
лу, гандболу, дзюдо, кікбок-
сингу, легкої атлетики, пла-
вання, фехтування, футболу
і художньої гімнастики.

Кожен мікроколектив має
свої здобутки і гармонічно
доповнює веселку спортив-
ного життя, яке вирує з ранку
до вечора, збагачує палітру
емоцій і радості, на яку бага-
тий спорт.

Цього року Хмельницька
АЕС делегувала двох пред-
ставниць на Олімпіаду в Пекін
— майстра спорту міжнарод-
ного класу з фехтування
Ольгу Жовнір та заслуженого
майстра спорту з цього виду
змагань Галину Пундик, які у
складі жіночої збірної України
з фехтування на шаблях здо-
були для нашої держави
перше «золото» і титул олім-
пійських чемпіонів у команд-
ній першості (див. фото, на
4-й стор., а також розповідь
про перебіг поєдинку україн-
ських шаблісток зі  своїми су-
перниками — на 1, 3-й стор.
номера. — Прим. ред.).

На базі Нетішинської
КДЮСШ діє своєрідна шко-
ла Штурбабіних, яка підготу-
вала плеяду видатних спорт-
сменів. 2007 року призерами
чемпіонатів, першостей світу
та Європи стали Дмитро
Пундик, Ольга Жовнір, Єв-
ген Аулов, Олег Штурбабін,
Дмитро Бойко та Галина
Пундик. На чемпіонатах та
першостях України відзначи-
лись Ольга Жовнір, Ірина
Кравчук, Аліна Комащук, Єв-
ген Аулов, Станіслав Коно-
пацький, Ірина Кравчук,
Наталія Махмет, Олександр
Торчук, Олег Штурбабін,
Дмитро Бойко і Галина
Пундик. Одинадцять фехту-
вальників школи увійшли до
складу збірної України з фех-

тування. У 2007 році майстра-
ми спорту України стали два
вихованці відділення, підго-
товлено два кандидати в
майстри спорту і 12 спортс-
менів масових розрядів.

Цього року відзначаєть-
ся сімдесятиріччя боротьби
самбо. Один з наймолодших
видів боротьби, який у місті
має багато прихильників. На
відділенні боротьби самбо  та
дзюдо КДЮСШ працюють 5
тренерів, серед яких заслу-
жений тренер України, заслу-
жений майстер спорту Ук-
раїни та два майстри спорту
України міжнародного класу.
Діють 9 груп початкової підго-
товки, чотири навчально-тре-
нувальні та група спортивно-
го удосконалення. Майже
двісті учнів охоплено нав-
чальним процесом. На чолі
цієї підготовки заслужений
тренер України Геннадій
Васильович Горохов, який
вивів у майстри десяток
спортсменів. Вищими досяг-
неннями борців 2007 року
були такі: Дмитро Бабійчук та
Іван Васильчук стали бронзо-
вими призерами чемпіонату

Європи, переможцями етапу
Кубка світу у Мілані. Юрій
Пилипчук став чемпіоном
України з бойового самбо та
бронзовим призером чемпіо-
нату України в цій само дис-
ципліні. Брати Володимир та
Віталій Гонгало пробились
у число призерів Перших
Євразійських ігор. Призе-
рами першостей України
були Віктор Мельник та Ан-
тон Вагнер. За рік підготов-
лено 10 кандидатів у майстри
спорту, 8 першорозрядників,
86 спортсменів масових роз-
рядів. Три спортсмени —
Дмитро Бабійчук, Іван Ва-
сильчук і Руслан Задворний
увійшли до складу збір-
ної команди України, а
Юрій Пилипчук є кандидатом

до основного складу ко-
манди.

Бокс серед пошанованих
напрямів спорту в місті.
Опікуються відділенням бок-
су два тренери, один з них є
майстром спорту України. На
відділенні створено три гру-
пи початкової підготовки,
одна навчально-тренувальна
група та група спортивного
удосконалення.

У секції займаються 66
осіб. За рік підготовлено три
кандидати у майстри спорту,
два першорозрядники, 31
спортсмен масових розря-
дів. Світлана Холшевник
стала срібною призеркою
чемпіонату України, Марія
Юрлова — бронзовим при-
зером Кубка України. При-
зерами та переможцями
першостей України та ЦР
ФСТ «Україна» 2007 року
були Денис Ящук, Максим
Верьовка, Богдан Діткун,
Сергій Генджоян, Андрій
Панасюк, Олег Артемчук,
Роман Маліновський. Від-
ділення підтримує тісний
зв’язок з навчальними зак-
ладами спортивного профі-

лю, такими як Львівське
державне училище олімпій-
ського резерву, Броварське
та Донецьке вищі училища
фізичної культури.

Зовсім новий для міста
вид єдиноборств, але який
має чимало прихильників,
— кікбоксинг.

Спортсмени відділення
постійно беруть участь у
першостях області та Ук-
раїни. 2007 року Дмитро
Шусть, Поліна Бонахова,
Євген Галазика були пере-
можцями та призерами чем-
піонату України з кікбоксингу
серед юнаків, Марина Бац-
ман — переможницею Кубка
України серед дорослих,
Максим Павлюк — бронзо-
вим призером Кубка Украї-
ни серед юніорів. Тренери-
викладачі Марина Бацман та
Наталя Дядюк є діючими
спортсменками. Так, М. Бац-
ман здобула перемогу в
чемпіонаті України (ушу) та
посіла V місце в чемпіонаті
світу (ушу); Н. Дядюк вибо-
рола срібну нагороду чем-
піонату України з ушу. За рік
підготовлено 14 спортсменів
масових розрядів.

У Нетішині намітилась
тенденція до покращення
стану в легкоатлетичній
царині. Нині біговими вида-
ми займається понад 50
учнів. Спортсмени відділен-
ня Руслана Гончарук, Вік-
торія Ткачук, Яна Пятковсь-
ка, Ольга Коробчук та
Ярослава Лишень ставали
призерами та учасниками
першостей області і України
серед ДЮСШ.

До наймасовіших видів
спорту, який культивується
на базі КДЮСШ ППО ХАЕС,
належить плавання. Тут зай-
маються понад 250 учнів,
якими опікуються п’ять тре-
нерів, один з яких майстер
спорту. Зрештою масовість
почала переростати у якість
і вихованка КДЮСШ Олек-
сандра Поночевна стала
чемпіонкою України. Іванна
Ткачук, Дмитро Канюка,
Олег Веселов, Олександра
Поночевна входили в чис-
ло учасників та призерів
першості України серед
ДЮСШ.

Саме масовість і досяг-
нення високих спортивних
результатів роблять колек-
тив КДЮСШ флагманом
серед подібних закладів
області та України.

Віктор ПАВЛОВ

В Энергодаре прошел
второй Международный
турнир по боксу памяти
заслуженного тренера Ук-
раины Владимира Ман-
зули.

Как известно, инициа-
тором проведения в
Энергодаре этих состяза-
ний выступила школа
бокса имени Владимира
Романовича Манзули. В
прошлом году турнир
успешно дебютировал — и
его организаторы были
намерены проводить его
ежегодно. Большая по-
мощь тогда была оказана
ГП НАЭК «Энергоатом»,
администрацией и проф-
союзным комитетом ОП
ЗАЭС. И в нынешнем году
атомщики не отказали —
генеральными спонсора-
ми снова выступили НАЭК
«Энергоатом» и Запорожс-
кая АЭС, обеспечив прожи-
вание и питание зарубеж-
ных команд. Директор
школы бокса Михаил Сту-
кало отметил, что без этой
поддержки в нынешнем
году турнир просто не
состоялся бы.

В прошлом году турнир
проводился в начале мая,
будучи приуроченным ко
дню рождения основателя
Энергодарской школы бок-
са (1 мая Владимиру
Манзуле исполнилось бы
62 года). Однако, по ряду
объективных причин, в этот
раз соревнования прово-
дились в конце июня, что не
повлияло на их качество.
Количество прибывших в
Энергодар спортсменов
показало, что высокие
оценки прошлого года не
были голословными. Число
участников заметно воз-
росло — 122 боксера (на
первом турнире было 70)
из 17 городов Украины, из
России и Молдовы. Так что
можно смело утверждать,
что наш турнир набирает
обороты, с каждым годом
повышая свой рейтинг. По
словам профессионалов, в
частности, судейской ко-
манды, уровень проводи-
мых здесь боев достаточно
высок, поэтому участие в
нем, безусловно, добавля-
ет баллов в послужном спи-
ске перспективных моло-
дых боксеров.

Особенно это подтвер-
дили финальные бои, кото-
рые, как и ожидалось, про-
шли напряженно, динамично
и интересно. Показательно,
что энергодарские боксеры
были в числе лучших. Из 25
завершающих схваток они
сражались в 16 и победили в
11, с одной ничьей. Звание
лучшего боксера турнира

судьи тоже присвоили энер-
годарскому боксеру Игорю
Магурину, к слову, самому
молодому мастеру спорта по
боксу в городе. Также отме-
чен был и уже известный
на международном уровне
энергодарец Илья Журавель,
который сумел одержать
победу над более опытным
спортсменом. И лучшим
боем турнира был признан
бой между энергодарскими
боксерами Владимиром Па-
рием и Сергеем Новиковым,
в котором победу одержал
последний.

Такие результаты еще
раз показывают, что энер-
годарский бокс развивает-
ся и что наши юные боксеры
вполне оправдали возло-
женные на них надежды и
готовы к покорению боль-
ших вершин.

Как и в прошлом году,
турнир отличался хорошим
призовым фондом. Фина-
листов награждали медаля-
ми, почетными грамотами,
кубками и памятными подар-
ками. Лучшему боксеру вру-
чили телевизор. Дипломами
и наградами были отмечены
тренеры, судьи и почетные
гости.

За огромную помощь в
организации турнира гене-
ральному директору ОП
ЗАЭС Вячеславу Тищенко
и председателю профсо-
юзного комитета атомной
электростанции Николаю
Захарову вручили по «Па-
мятной перчатке» — стату-
этке, ставшей в этом году
символом турнира.

В заключение хотелось
бы отметить, сколько во вре-
мя церемоний открытия и
завершения турнира было
сказано теплых слов в ад-
рес Владимира Манзули, ос-
нователя школы энергодар-
ского бокса, человека, посвя-
тившего подготовке спортс-
менов-боксеров 36 лет своей
жизни. И очень важно, что
дело его в Энергодаре про-
должают его ученики.

Ирина РОМАНОВА
Фото Николая КУЛАГИНА
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Ціна договірна
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Згідно з рішенням Президії
ЦК Профспілки, як уже інфор-
мував «АУ», з 30 серпня по 6
вересня 2008 року у санатор-
но-оздоровчому комплексі «Гі-
лея» (смт Лазурне Херсонсь-
кої обл.) буде проведено
навчання профспілкових пра-
цівників та активу. Розроблено
програму виїзних профспілко-
вих занять, яким удесяте слу-
гуватиме база СОК. З цього
приводу у «Гілеї» відбудеться
урочисте відкриття.

Семиденна програма профнав-
чання включає у себе лекції на акту-
альні теми: «Міжнародні трудові
стандарти. Розвиток соціально
справедливої глобальної економі-
ки», «Робота профспілок щодо
забезпечення інтересів найманих
працівників у процесі реформуван-
ня трудового законодавства
України», «Загальнообов’язкове
державне соціальне страхування:
проблеми й шляхи їх вирішення»,
«Надання соціальних гарантій і
пільг, перехід від «соціального нор-
мативу» до «соціального пакета»,
«Генеральна угода між Кабінетом
Міністрів України, всеукраїнськими
об’єднаннями організацій робото-
давців і підприємців і всеукраїн-
ських профспілок і профоб’єднан-
нями на 2008—2009 роки»,
«Психологія керування персона-
лом. Вплив стилю керівництва на
морально-психологічний стан ко-

лективу», «Порядок розслідування
нещасних випадків на виробницт-
ві», «Фінансова діяльність та майно
профспілки», а також «круглий стіл»
про організацію оздоровлення чле-
нів Атомпрофспілки.

Навчальний процес у «Гілеї»
буде поєднано зі змістовним
дозвіллям учасників ювілейного
виїзного семінару. Зокрема, влас-
ними силами слухачі занять органі-
зовуватимуть різноманітні спортив-
ні ігри та розважальні конкурси,
«фірмові вистави» профактиву кож-
ної з АЕС, об’єднаних організацій
профспілки та ННЦ «Харківський
фізико-технічний інститут», театра-
лізований концерт під гаслом: «Ти
профспілковець — а це означає…»
й низку інших цікавих заходів.

Напередодні від’їзду спілчани
підсумують результати своїх
занять, проведуть завершальний
святковий вечір відпочинку.
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Развивается
в Энергодаре бокс

ЩИРО ВІТАЄМО З ДНЕМ НАРОДЖЕННЯ

Миколу Івановича ІВАНЕНКА — члена ЦК
Атомпрофспілки, голову профкому гідрометалур-
гійного заводу ДП «СхідГЗК» (22 серпня).

Тренер зі своїми «золотими» вихованками (зліва-праворуч): Галина

ПУНДИК, Валерій ШТУРБАБІН, Ольга ЖОВНІР


